
8 ÅS AVISTorsdag 17. desember 2015NYHETER

BEHOV FOR OPPUSSING: Kroer skole.  FOTO: ØSTLANDETS BLAD

Det kan drøye lenger før 
den planlagte rehabilite-
ringen av Kroer skole 
inner sted.

SOLVEIG WESSEL
pos@aasavis.no

ÅS: Saken om rehabilitering av 
den gamle skolebygningen i 
Kroer, ble utsatt av det siste 
kommunestyret dette året, 

skriver Østlandets Blad. 
Rådmannen har foreslått å 

bruke 3,1 millioner kroner av 
vedlikeholdsfondet til rehabi-
literingen.

Fikk sakspapirene sent
– Saken utsettes fordi sakspa-
pirene ikke var Hovedutvalg 
for teknikk og miljø i hende før 
det siste møtet 3. desember. 
Saken kommer opp igjen i ja-

nuarmøtet med utredningsal-
ternativene, sa Live Holck Jo-
hannessen (Ap) som er leder i 
hovedutvalget.

Kristine Lien Skog (SV) ville 
vite om konsekvensene av ut-
sette behandlingen, men ble 
beroliget av at dette er en sak 
som hovedutvalget kan avgjø-
re i sitt januarmøte.

Utsate oppussingsplaner

Forskere ved NMBU 
får kjempebevilg-
ning til prosjekt om 
naturbasert reise-
liv. 
ÅSMUND LØVDAL
post@aasavis.no

93496019

ÅS: Prosjektet skal gå over 
ire år og inansieres med en 
bevilgning på 35 millioner kr 
fra Forskningsrådets BIO-
NÆR-program. Professor 
Peter Fredman ved Institutt 
for naturforvaltning (INA) 
skal lede forskergruppen. 
Fredman sier til Ås Avis at 
forskningsarbeidet skal gjø-
res i samarbeid med aktører 
fra næringslivet. Resultate-
ne vil føre til økt verdiskap-
ning og sysselsetting, håper 
han. 

– Det er i første rekke næ-
ringslivet som vil dra nytte 
av resultatene vi oppnår. 
Derfor har inngått samar-
beid med lere relevante or-
ganisasjoner som Den Nor-
ske Turistforening, NHO 
Reiseliv og Innovasjon Nor-
ge. 

Fire områder
Forskerne skal se nærmere 
på ire områder innen natur-
basert reiseliv. Ekspedisjons-
turisme, der turister betaler 
for å være med på opplevel-
ser som rafting, jellklatring 
og hoppe i strikk. Dyreturis-
me, der turister får se ville 
dyr, som for eksempel hval-
safari. Festivaler og andre 
arrangementer som arran-
geres i friluft. Løyper og stier 
gjennom natur- og kultur-
landskap. 

Fredman forteller at for-
skerne skal velge ut bestem-
te bedrifter og destinasjoner 
for å gjøre dybdestudier.

– Vi vil kartlegge hvilke 
faktorer som bidrar positivt 
og negativt for disse bedrifte-
ne og destinasjonene. Vi vil 
også analysere trender. Pro-
sjektet vil bidra til den fremti-
dige utviklingen av norsk na-
turbasert reiseliv, sier han. 

Internasjonale partnere
I tillegg til forskerne i Ås har 
prosjektet partnere i Sverige, 

Finland, Sveits og USA. 
– Vår forskning skal i hoved-

sak dreier seg om Norge, men 
gjennom våre internasjonale 
partnere får vi mye nyttig in-
formasjon om trender innen 
turisme i andre land. 

God bakgrunn
Fredman har tidligere vært 

med på å gjennomføre et pro-
sjekt om turisme i Norge og 
Sverige. Kunnskapen som ble 
samlet inn den gang kommer 
godt med de neste ire årene. 

– Vi ikk kartlagt over 2000 
bedrifter i Norge og Sverige, 
disse vil bli bruke som en data-
base. Kombinert med annen 
tidligere forskning på feltet har 

vi et solid grunnlag for vårt nye 
forskningsprosjekt. 

Prosjektet har planlagt opp-
start våren 2016 og målene 
inneholder blant annet at over 
20 akademiske artikler om em-
net skal bli publisert og at erfa-
ringene og resultatene skal 
samles i en bok. 

Skal forske på hvordan man lokker morgendagens turister til n

NMBU får 35 millio

LEDER GIGANTISK PROSJEKT INNEN REISELIV: Professor Peter Fredman ved Institutt for 
naturforvaltning (INA) ved NMBU.  FOTO: NMBU

Kommunestyret har gitt lere 
bedrifter fritak for eiendoms-
skatt fordi de oppfyller 
nødvendige kriterier ifølge 
loven. Fritakene gjør at 
kommunen går glipp av  rundt 
1.3 millioner kr i inntekter hvert 
år. 

Det største fritaket før 
NMBU som slipper å betale 
over 750.000kr i eiendoms-
skatt. Andre bedrifter som 
sparer betraktelig på å ÅSPRO 
som tilbyr varig tilrettelagt 
arbeid og arbeidspraksis i 
skjermet virksomhet og 
Nordre Follo Renseanlegg. 

Kritisk til 
jernbaneverket
Kommunestyret i Ås vedtok 
enstemmig en kritikk av 
Jernbaneverkets konseptut-
redning av ny Østre Linje for 
jernbanen. 

Kommunen er kritisk til at 
konsekvensene for kulturland-
skapet, landbruk og støy ikke 
har blitt tillagt større vekt. 
Kommunestyret mener også 
at den samfunnsøkonomiske 
analysen ikke har tatt hensyn 
til passasjerbelegg. Videre 
mente kommunestyret at en 
dobling i antall avganger fra Ås 
stasjon må prioriteres. 

Vil pusse opp 
Bjørnebekk
Rådmannen forslo å bruke opp 
til 60 millioner kr på oppussing 
av Bjørnebekk asylmottak. 
Politikerne i kommunestyret 
gikk inn for å støtte forslaget, 
men en ny avtale med 
Utlendingsdirektoratet (UDI) 
må på plass før arbeidet kan 
starte. 

Dagens avtale går ut til 
sommeren. Behovet for 
oppussing skyldes blant annet 
krav fra brannvesenet om 
brannsikring av bygningsmas-
sen. Det er også behov for 
renovering av ventilasjon, 
varme og fyringsanlegg. 

Går glipp av 
millioner

SLIPPER 
EIENDOMSSKATT: 
NMBU.  FOTO: NMBU

DIN VANLIGE TØMMEDAG: ENDRES TIL FØLGENDE:
Uke 52 (partallsuke):

mandag 21. desember ingen endring

tirsdag 22. desember ingen endring

onsdag 23. desember enkelte vil få tømming tirsdag 22. des

torsdag 24. desember onsdag 23. desember

fredag 25. desember torsdag 24. desember

Uke 53 (oddetallsuke):

mandag 28. desember ingen endring

tirsdag 29. desember ingen endring

onsdag 30. desember enkelte vil få tømming tirsdag 29. des

torsdag 31. desember onsdag 30. desember

fredag 1. januar torsdag 31. desember

På grunn av helligdager i desember og januar vil det blir
enkelte endringer i tømmedager for RESTAVFALL.
Tømmedager for papp/papir og plastemballasje endres ikke.

ENDRINGER AV TØMMEDAGER

I FORBINDELSE MED
JUL OG NYTTÅR!

r til norske atraksjoner

llioner kr.
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Ved 01-tiden natt til søndag rykket Follo-politiet 
ut til en privatfest på Vinterbro etter gjentatte 
klager på fyll og bråk fra nabolaget, skriver 
Østlandets Blad. Det viste seg å være en 
ungdomsfest med 40 til 50 personer på stedet. 
– Politiet ga muntlig pålegg om å avslutte festen, 
og det ble etterkommet, opplyser operasjonsle-
der Leif Olav Holten i Follo politidistrikt. Rundt 
20 minutter etter den første meldingen senket 
stillheten seg over nabolaget på Vinterbro.

POLITIET

Avslutet fest
Det var rundt 7200 lere elever i 
grunnskolen i Akershus i høst enn 
det var for 10 år siden. Det viser tall 
fra Statistisk sentralbyrå. Det er en 
økning på 10,0 prosent i løpet av 
de ti årene. Det er store forskjeller 
fra fylke til fylke. Oslo og Akershus 
hadde størst økning, mens de tre 
nordligste fylkene har hatt størst 
tilbakegang.

SKOLE

Flere elever

Smaken av julemat har 
sterke tradisjoner. Men 
går det an å bytte ut noe 
av saltet? 

MONIKA S. RISNES
monika@aasavis.no

91383510

ÅS: Norsk institutt for bioøko-
nomi (NIBIO) ser på hvordan 
man kan redusere saltnivået i 
ulike matprodukter, blant an-
net ved å erstatte deler av sal-
tet i produkter av kjøtt med et 
utvalg av urter og andre salter-
stattere. Dette samtidig som at 
egenskaper knyttet til hold-
barhet ivaretas.

En artikkel på NIBIOs nettsi-
der vises det til tall fra Helsedi-
rektoratet som forteller at det 
gjennomsnittlige inntaket av 
salt i den norske befolkningen 
er rundt 10 gram per person. 
Dette er dobbelt så høyt som 
anbefalt. Det er anslått at om-
trent tre jerdedeler av saltet 
kommer fra industribearbei-
det mat, og helsemyndighete-
ne ønsker å påvirke matvare-
industrien til å redusere tilset-
ningen av salt i sine produkter.

Hensikten har vært å under-

søke urtenes virkningen på 
smak og holdbarhet, skriver 
NIBIO i en nylig publisert ny-
hetsartikkel.

Foretrekker det vante
Smaksforsøk med blant annet 
leverpostei viser at testperso-
ner ikke savnet saltet når an-
dre gjenkjennelige smaker 
“tok over”. Forsøk har også 
vist at det for forbrukerne 
foretrekker det vante.
- Det er viktig at urtene ikke 
forandrer for mye på smaken 
på produktene, sier forsker 

Mette Goul Thomsen ved NI-
BIO i artikkelen.
- Smaken må ikke bli for frem-
med. Derfor tester vi ut urter, 
som folk allerede er vant til.
Vi har i forsøkene blandet ur-
ter, krydder og andre ingredi-
enser som løk for at komme så 
nærme saltsmaken som mu-
lig, sier forskeren.
Konklusjonen er at det er mu-
lig å redusere saltinntaket noe 
også i jula, uten at det går ut 
over smaken.

Altfor mye salt i jula

SALT OG GODT: Norsk juleribbe. TERJE PEDERSEN, ANB.
 

"
Det er i første 
rekke nærings-
livet som vil få 

nytte av resultatene vi 
oppnår. 
PETER FREDMAN
Professor ved Institutt for 
naturforvaltning (INA)

Skattekort
Skattekortet for 2016 
sendes nå til 3,8 millioner 
lønnstagere og pensjonister. 
Selve skattekortet 
slipper du å levere til 
arbeidsgiveren. Du inner 
skattekortet på Altinn.no.  


